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Střet zájmů

- RVVI fakticky realizuje exekutivni kompetence
- RVVI “jmenuje” členy předsednictva a vědeckých rad GAČR a TAČR
- Princip kolektivního hlídače versus střet zájmů (RVVI, VR)
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- Kolektivní rozhodování RVVI nahrazeno poradenstvím jednotlivců
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Důležité změny v řízení VaVaI s MVV(V)

- RVVI přijde o exekutivní kompetence

- Vědecká komunita ztratí část vlivu na koncepční otázky VaVaI (usnesení poradního orgánu

vs. poradenství)

- Vědecká komunita ztratí vliv na řízení GAČRu a TAČRu

- GAČR a TAČR se funováním příblíží modelu grantové agentury MPO

- Ztráta transparentnosti -> vytvoření prostoru pro lobby (poradní orgán vs. poradci)

- Lepší výchozí pozice pro veřejný (mediální) tlak – odvolání ministra je jednodušší než

odvolání (vice)premiéra



  

MVV jako MŠMT?

2002-2006 2006 2007 2007 2008-2009 2009-2010

P. Buzková M. Kopicová D. Kuchtová M. Bursík O. Liška M. Kopicová

2010-2012 2012-2013 2013 2014-2015 2015-?

J. Dobeš P. Fiala D. Štys M. Chládek K. Valachová

Ministři a ministryně školství za posledních 10 let

- Efektivnější řízení v kombinaci se zřízením MVV znamená větší vliv politické moci

- Politický vliv jako významný zdroj nestability ve vědním prostředi?

- Špatný ministr je snadněji nahraditelný než špatný (vice)premiér
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Závěr

- Po dlouhé době je tu seriózní záměr reformovat řízení VaVaI

- Současný materiál je nevyzrálý (176 stran připomínek)

- Část připomínek odráží technické nedokonalosti, část absenci dohody o rozdělelní kompetencí a vlivu

- Návrh zákona v principu neřeší kritizovanou roztříšťenost poskytovatelů VaVaI – je to skutečně negativní

jev (jednotnost řízení vs. diverzita potřeb)?

- Návrh zákona redukuje vliv vědecké komunity na  řízení VaVaI

- Návrh zákona může vést k posílení nestability systému vlivem politických fluktuací

Co s tím?

- Domníváme se, že na přípravě zákona se musí více podílet zainteresované strany

- Procesu přípravy by pomohl vznik  “odborné skupiny”, složené ze zástupců hlavních hráčů v oblastí

VaVaI, která by diskutovala vizi zákona

- Nutná je také politická dohoda napříč ministerstvy
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